
   
 

13. juli 2018 
 
I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 
1. Hvor stor en del af lejeboligmarkedet er offentligt ejet? Svaret bedes opdelt by for by. 
 
2 Har Naalakkersuisut planer om at privatisere dele af den offentligt ejede boligmasse med henblik på at 
skabe et større privat boligmarked? Svaret bedes grundigt begrundet og bedes forholde sig til i hvilke 
byer man ser gode muligheder for et større privat boligmarked. 
 
3. Hvilke fordele ser Naalakkersuisut ved at skabe et større privat boligmarked? 
 
4. Hvilke ulemper ser Naalakkersuisut ved at skabe et større privat boligmarked? 
 
5. Hvilke kort- og langsigtede økonomiske konsekvenser vil der være for Selvstyret ved at privatisere dele 
af den offentligt ejede boligmasse? Beregningerne bedes foretaget by for by og med udgangspunkt i 
privatisering af henholdsvis 10, 20 og 30 procent af den offentligt ejede boligmasse. 
 
6. Hvor stor en procentdel af de offentlige lejeboliger er beboet af borgere, der modtager en eller anden 
form for offentlig ydelse som for eksempel SU, førtidspension, alderspension eller lignende? 
 
7. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 
(Medlem af Inatsisartut Malene Vahl Rasmussen, Demokraterne) 
 
Begrundelse 
Det er ingen hemmelighed, at en stor del af boligmassen er offentligt ejet med deraf følgende relativt 
billige huslejer. Set med mine øjne betyder det, at det er svært at skabe et reelt boligmarked med kostægte 
priser, da det for mange bedre kan betale sig at bo i en billig offentligt ejet lejebolig. 
 
Det betyder, at mange af de offentlige ejede lejeboliger er beboet af borgere med gode indkomster som 
sagtens kunne købe en andels- eller ejerbolig, men hvor det ikke økonomisk kan betale sig. 
 
Det medfører, at ventelisterne vokser og at borgere med et reelt behov for en billig offentlig 
udlejningsbolig ikke kan få en. 
 
På den baggrund finder jeg det interessant at høre mere om Naalakkersuisuts planer på dette område. 
 
Jeg ønsker svar på mine spørgsmål inden for en frist på ti arbejdsdage. 


